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Cocemfe-Bamesad va desplaçar-se a Ontinyent a
disputar el V campionat de tennis taula Memorial
Javier Penalba

Van viatjar en autobús acompanyats de familiars i els
monitors de 14 esportistes que participaren en les
diferents modalitats. La participació aquest any ha
segut nombrosa albergant a diferents clubs de la
comunitat, Ontinyent, Cepivall, Adaponda, Levante,
Bamesad, Cocentaina, Algemesí.Un total de 70
esportistes, aproximadament, van participar amb un
nivell de joc admirable i una organització molt
agraïda.En la modalitat Adaptada femenina va
participar Vanesa Romero i Lluna Garcia que en la fase
de grups van jugar força be, va ser Lluna la classificada
després d'eliminar a varies jugadores perdent la
semifinal, molt disputada, obtingué un 3 lloc.En la
modalitat Habilitats ens va representar Sergi Ayza i
Cristian Santiago amb bona actuació per part dels dos,
Cristian quasi arriba a semifinals. Uns Quarts de final
amb el marcador molt ajustat 11-8,9-11,12-14.En la
modalitat de Competició Miguel Arango i Damian di
Maio es van trobar en diferents grups aquest any molt
forts de nivell i jugadors amb moltíssima experiència.
Igualment van jugar molt be encarant-se a aquestos

jugadors.En la modalitat Adaptada van jugar Cristian
Beltran, Omar Sánchez, David Ruiz, Adiran Vicente i
Gerard Martínez. Partits de molta competitivitat als
grups, podent classificar-se David Ruiz a quarts de
final.En la modalitat Down masculina ens va
representar Alvaro Urgelles, Jonatan Guardino i Eric
Llatser. Molt bona actuació dels nostres esportistes que
ens van fer gaudir de punts de molt bon nivell, arribant
a quarts de final els tres vinarossencs on van coincidir
Alvaro i Eric enfrontant-se en un matx molt igualat i
aplaudit. Alvaro Urgelles aconsegueix un segon lloc
molt treballat.Enhorabona a tots els esportistes que ens
van representar i molt agraïts als acompanyants que no
van deixar d'animar en cap moment.

V CAMPIONAT DE TENNIS TAULA MEMORIAL JAVIER PENALBA A ONTINYENT

text BENICARLOALDIA.COM
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EDUSI

Un altre nom estrany amb el qual ens haurem de
familiaritzar: l’EDUSI. Sembla que això de l’EDUSI és una
mena de "Plan Marshall" que portarà a Benicarló i a Vinaròs
unes inversions que poden quantificar-se en xifres molt
importants. Tots esperem que les somiades infraestructures
és portaran a terme molt prompte i tanmateix no ens passe
com tantes altres vegades, que ens han promés baixar-nos
el cel i ens hem hagut de conformar amb quatre nyaps a la
terra. Una altra conseqüència de tot aquest conte és que
Benicarló i Vinaròs s'han tornat amics. Per descomptat,
aquesta expressió, amb l’humor que representa la portada
d’aquesta setmana. I és que sempre hem estat amics i

veïns, inclús els vam regalar un arbre anomenat
"Bertomeu". Bé, deixant de banda l’humor, que de tant en
tant trenca la monotonia, arriba la segona part de tot plegat,
¿ens hem presentat junts a la convocatòria dels fons només
per a tindre més opcions o de veritat farem projectes que
ens ajuden a treballar junts com a dos pobles veïns amb
finalitats comunes?

Esperem que no només siga un acord puntual davant la
circumstància de l'obtenció d'aquesta subvenció i que ens
adonem, per fi, que junts possiblement arribaríem més lluny
a totes les instàncies.
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Carxofa: als ajuntaments de Benicarló i Vinaròs, que han sabut deixar de banda les
típiques diferències entre municipis veïns i han aconseguit anar junts per aconseguir fons
europeus , el projecte EDUSI, per a benefici de tos dos municipis. Enhorabona!

Panissola: A la RENFE, per tractar-nos, a tota la gent del Maestrat com si fossem una
colla de borregos. Ja tenim clar que estem al cul del país, però això no lleva que tinguem la
nostra dignitat i que sapiguem denunciar els atropellaments d'aquest ens estatal. Si la gent
no hagués, altra volta, començat a alçar la veu, protestant pel tracte indigne que rebem,
encara ara estaríem perquè ficaren més vagons als dos regionals escagarrancits que ens
arriben a les nostres estacions.  Sabien que estaven donant un mal servei però fins que no
s'ha protestat efusivament no han fet res. Pocavergonyes!

CARXOFA i PANISSOLA

El cap de setmana del 3-4 de Novembre, a la
piscina municipal de Benicarló, varen començar les
competicions de la temporada amb la disputa del
primer control provincial. Participaren 120 nedadors
de 7 clubs de la província de Castelló i un nedador
d’un club de fora, el benicarlando Dídac Saura, que,
per raons d’estudis, entrena i competeix pel CN
Lleida. 

Dirigits per Miryam Martínez, el Club Natació
Benicarló va presentar un equip format per 20 nedadors:
Júlia Barrachina, Marina Segura, Ester Segura, Maria
García, Clàudia Barrachina, Laura Jiménez, Gemma
Rillo, Blanca Pérez, Sara Troncho, Laura Verge, Clara
Salvador, Carlos Fuente, David García, Alberto Añó,

Sergi Saura, Òscar García, Raul Carbó, Miguel Piñana,
Dylan Villanueva i Maria Ginesta. 

Al primer test de la temporada va haver resultats molt
dispars, amb nedadors que encara estan lluny de la
seua millor forma, com alguns il·lustres veterans i
d’altres, que ja apunten bons detalls.

Va haver 5 victòries benicarlandes, que pogueren ser
6, si no hagués estat per una rigorosa desqualificació de
la nedadora Júlia Barrachina, que s’havia imposat a les
rivals en uns bons 200 estils.

Els guanyadors de l’equip benicarlando foren:
l’esmentada Júlia Barrachina, que va vèncer als 200
lliures i als 100 esquena; la seua germana, Clàudia
Barrachina, que va guanyar els 100 estils; Laura
Jiménez, que ho va fer als 100 lliures i David García,
que va ser primer als 200 estils.

COMENCEN LES COMPETICIONS A BENICARLÓ
PRIMER CONTROL PROVINCIAL A LA PISCINA MUNICIPAL

text CNB
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CONTACTA AMB  “LA VEU DE BENICARLÓ”

twitter: @Elstafaners   mail: veubenicarlo@gmail.com

Les seré franco (y ustedes ya me entienden,
claro). Esta es la última semana que me rebajo a
escribir en este panfleto. No puedo con ustedes. 

Profunda reflexión. En una ocasión, de joven, estuve
en los sanfermines. Vi y bebí muchas cosas, pero sobre
todo quedé fuertemente impresionado por una
expresión que profería al unísono todo el público de la
plaza de toros cuando algún mozo era dramáticamente
cogido por una vaquilla: «¡Eso te pasa, por hijo de puta;
eso te pasa, por hijo de puta!» Pues así estoy yo, esto
me pasa por golfo y mantenido. Por ser un golfo y un
mantenido sustituyo por última vez -por última vez- al
panca consentido de Vicente Tadeo. Si su apuesta y
devota madre me obligara de nuevo a pasar por este
sacrificio de convertirme en gacetillero de un equipo de
regional, sería capaz incluso de buscarme un trabajo.
Bueno, si conviniera o conviniese y siempre en el marco
constitucional que nos hemos dado totdos los
españoles, con el tan emblemático como práctico y a la
vez acertado artículo 155 del Código de Circulación, y
aunque fuera solo por no haber de ponerme a buscar
trabajo..., quién sabe. 

Mi decencia está por encima de toda duda y
precisamente porque yo, como buen español, cuando
me pongo me pongo, traté de investigar algunos datos
del club de fútbol ese que hay aquí en este pueblucho
de catetos. Directamente dirigí mis pasos (en el fondo
soy un romántico) a la Wikipedia o algo así. ¿Cuál no
fue mi sorpresa al comprobar que el Club Deportivo

Benicarló utiliza una indumentaria similar a la de la
Selección Española de Fútbol? Esto es intolerable. ¡Qué
afrenta! ¿Cómo osan ultrajar los sagrados colores de
nuestra roja (con perdón)? Fiscal Masca, jueza
Lalmendra, métanlos a todos en la cárcel. Sin fianza.
Como España solo puede ir vestido España, ¡qué coño,
coño! Por culpa de todos estos que se creen con
derecho a mancillar todos los símbolos patrios vamos
como vamos. ¡España se rompe!, ¡España se hunde!,
¡Arriba España! ¡Coño otra vez! 

Se ve que el Benicarló ese volvió a jugar contra un
equipo de Val de Ucsó, pero no contra el mismo que
semana passada. No sé si me explico. Se comprende
que en Val de Ucsó hay dos equipos y uno es el bueno
(el que ganó aquí) y otro es el malo (el que perdió allá).
Seguro que los primeros son dignos émulos de las
virtudes que representaba don Silvestre Segarra,
abastecedor del calzado del Ejército Español durante la
gloriosa regencia del Generalísimo. Los otros, también
seguro, deben ser una cuadrilla de iluminados
seguidores de quien muchos, demasiados, años fue
alcalde comunista (¡beghs!) y seguidor de Santiago
Carrillo de Paracuellos, un tal Vicente Zaragoza. 

En el campo de Las Muelitas el Club Deportivo
Benicarló se impuso por un contundentísimo 0 a 3. Este
resultado deja bien a las claras quién dominó el partido.
Ahora el Benicarló ha salido de situación de descenso.
¡Adelante, Benicarló! ¿Y a mí qué más me da?

El próximo domingo visitará este pueblo, a las 16.30
horas, el Alcora, de la bella población del mismo
nombre. 

¡Hasta nunca!

A MODO DE DESPEDIDA

text  

CARLOS MAR˝A DE MUCHOS SANTOS DE ARELLANO Y RAM˝REZ
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EL TEMA ESPORTS

Benicarló i Vinaròs iniciaran enguany les obres
subvencionades pels plans EDUSI. Així ho han
anunciat els alcaldes de tots dos municipis, Xaro
Miralles i Enric Plà, durant la signatura del conveni
que es va realitzar a Benicarló. 

Es tracta d'un pas necessari per a poder
implementar i gestionar l'Estratègia de
Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat (EDUSI).
El conveni permetrà posar en funcionament l'oficina de
gestió de fons europeus. Tots dos municipis van rebre,
gràcies a l'estratègia presentada de forma conjunta, 20
milions d'euros que seran finançats al 50% entre la
Unió Europea i els dos municipis. En concret, el
conveni especifica quins han de ser els òrgans per a la
implementació de l'estratègia, que s'han de crear
adaptant-se a la normativa: un consell rector, una
secretaria tècnica, una comissió tècnica, uns grups de
treball, una comissió de gestió d'economia i hisenda i
un grup de suport local.En el cas de Benicarló, que
serà la seu de l'oficina central, els fons es destinaran
“a la primera fase de les obres de la Casa de Donya
Fidencia”, situada en el centre de la població i que es

destinarà a centre cívic. La inversió en la millora de
l'eficiència energètica, el desenvolupament del Pla
especial del casc antic o la creació de l'administració
electrònica, són algunes de les inversions previstes
pel municipi amb aquests fons. Vinaròs, per la seua
banda, té obert el termini de consulta “a les diferents
parts” amb el que s'han obtingut “algunes accions
predefinides”, com la conversió a sentit únic dels vials
de la costa nord i costa sud. De forma conjunta, els
dos municipis desenvoluparan una Via Verda que
servirà per a connectar-los per la façana marítima. A
més, destinaran quantitats importants “ a la
rehabilitació de barris degradats i a l'adaptació de la
ciutat per a les persones majors i amb mobilitat
reduïda”. 

PARTICIPACIÓ CONJUNTA I CIUDATANA

Segons ha afirmat Miralles, «l'estratègia és el
resultat de la participació activa dels ciutadans dels
dos municipis i defineix quines actuacions es duran a
terme en els diferents àmbits». A més, l'alcaldessa ha
recordat que «el motiu d'elaborar l'estratègia d'àrea
urbana entre els dos municipis és perquè tenim una
problemàtica comuna i també unes actuacions que
poden beneficiar als dos municipis». «Els ajuntaments

ARRIBA L'EDUSI
(Estratègia de Desenvolupament Urbà Sostenible)

CAP A LA CIUTAT DEL SEGLE XXI

textREDACCIÓ

Enhorabona als nostres 4 conjunts,
Mabel, del nivell federació que es van
proclamar la setmana passada a l'Alcora
campions provincials en les seues
respectives categories. 

Els desitgem molta sort als nostres conjunts
prebenjamins, benjamins, alevins i cadet, que
el pròxim 19 de novembre, disputaran a
Alacant la fase autonòmica. Felicitats a les
gimnastes i a les seues entrenadores Manola,
Cristina, Blanca i Patri.

EL MABEL, ALTRA VOLTA
CAMPIÓ PROVINCIAL

text i foto A. SAURA

Diumenge passat es va disputar una nova prova
de Ciclocròs a Bunyol, en la qual el benicarlando
José Julián Balaguer, del Club Ciclista Deportes
Balaguer, va aconseguir la segona posició. 

Tot això després de batallar durant tota la prova per
aqueixa posició amb un altre ciclista, en un circuit molt
tècnic però alhora exigent físicament, per açò va haver-
hi bastants diferències de temps entre els ciclistes.La
pròxima prova es disputarà a Alzira.

EL BENICARLANDO BALAGUER SEGON EN EL CICLOCRÒS DE BUNYOL

text VICENT�FERRER foto CC�DEPORTES�BALAGUER
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ESPORTS EL TEMA

de Benicarló i Vinaròs han unit esforços en el seu
compromís per a garantir la sostenibilitat dels municipis,
un fet realment històric perquè fins al moment no
estaven acostumats a col·laborar», ha assegurat
l'alcaldessa de Benicarló.L'alcalde de Vinaròs va
recordar que “la UE ha marcat unes pautes amb una
gestió molt rigorosa”, la qual cosa ha suposat “un repte”
per als consistoris beneficiaris. El que es fica en marxa
amb la signatura del conveni “és el punt de partida de la
segona fase, que és el que la gent veurà. Es tracta de
donar resposta i ficar les bases de les ciutats del segle
XXI. Pla va afegir que serà «un repte important però
sens dubte apassionant, ja que gràcies a la recepció i
gestió d'aquests 10 milions d'euros de finançament,
podrem adaptar les nostres poblacions a les principals
demandes la societat actual: un desenvolupament urbà
sostenible, municipis adequats per a persones amb
mobilitat reduïda i que puguen oferir una millor qualitat
de vida per a la gent gran», entre altres aspectes d'una
estratègia conjunta en què Vinaròs i Benicarló ja han
començat a treballar i que busca establir les bases de
futur de les dues localitats.

UN PROCÉS COMPLICAT

Miralles va explicar que “al llarg de l'últim any hem
realitzat tota la burocràcia necessària” perquè els fons
comencen a materialitzar-se. Per a açò, és necessària
la creació d'“òrgans de gestió, com un consell rector, la
secretaria tècnica, etc”. L'alcaldessa de Benicarló va
explicar que “al gener s'engegarà l'oficina, es
contractarà personal i hi haurà una empresa que ens
ajudarà a gestionar-ho”. Tots dos alcaldes van coincidir
a assenyalar que “no és un procés senzill per a
ajuntaments xicotets com els nostres”. Enric Pla es va
atrevir fins i tot a assegurar que “és un fet sense
precedents, per primera vegada una quantitat tan
important s'inverteix en els nostres municipis”. 

La materialització de les inversions suposarà també
“que totes les propostes passen pel filtre del procés de
participació ciutadana”, una cosa que va valorar molt
positivament la UE. Així, es convidarà a les diferents
associacions ciutadanes a formar part d'aqueixa taula
que realitzarà les seues peticions. Després es passarà
a l'“òrgan conformat per tècnics, que serà qui aprove de
forma definitiva les propostes “com a garants de
qualitat”.

EL QUE DIU L’UE

La nova formulació de la Política de Cohesió de la
Unió Europea per al període 2014-2020 té com a
objectiu contribuir al compliment dels objectius que, en
el marc de l'Estratègia Europa 2020, la Unió ha fixat a
l'àmbit del creixement i l'ocupació, el canvi climàtic, la

dependència energètica i la inclusió social. Aquests
objectius es resumeixen en el subtítol de la pròpia
Estratègia: "Una estratègia per a un creixement
intel·ligent, sostenible i integrador".

Els Ajuntaments de Benicarló i Vinaròs, en el seu
compromís per vetllar i garantir la sostenibilitat dels
seus municipis, han unit els seus esforços per a
elaborar una Estratègia conjunta de Desenvolupament
Urbà Sostenible i Integrat, la qual ha sigut resultat de la
participació activa dels ciutadans, que ha permès definir
que actuacions dur a terme en diferents àmbits.

L'Estratègia està cofinançada en un 50% pel Fons
Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER), dins
del Programa Operatiu de Creixement Sostenible 2014-
2020. L'import total d'actuacions a executar en el marc
d'esta Estratègia ascendeix finalment a 20.000.000
euros, dels quals 10.000.000 euros provenen del dit
fons comunitari.

El 4% del pressupost (800.000€) correspon a la
Gestió, i inclou, entre unes altres, les despeses
corresponents a la contractació externa d'un equip de
suport a l'Entitat Local, despeses de personal propis
implicats en la gestió, despeses de desplaçaments
necessaris per a la gestió i seguiment de l'Estratègia
com a assistència a comitès de seguiment, reunions
tècniques etc.Igualment, formació del personal implicat
en la gestió i control de la despesa, sistemes
informatitzats per a la gestió etc. D'altra banda, es
destinarà un 0,3% del pressupost (60.000) a despeses
de Comunicació, que inclou activitats orientades a
facilitar la informació a la població beneficiària potencial,
a la opinió publica, als interlocutors econòmics i socials
i a altres grups de interès de les intervencions en el
marc del Programa Operatiu i l'estratègia de
desenvolupament urbà sostenible i integrat
seleccionada. Es contemplen totes les actuacions de
divulgació i en tot tipus de suports, com a seminaris,
jornades, taules redones i trobades per a l'intercanvi
d'experiències, així com a conferències i congressos;
també les publicacions, suports informàtics i informes
sobre aquesta matèria, les campanyes publicitàries i
l'engegada i l'ús de canals permanents o transitoris de
informació que mostren una visió real i actualitzada dels
àmbits de actuació del programa operatiu i l'estratègia
de desenvolupament urbà sostenible i integrat
seleccionada. Igualment, podran incloure's accions de
sensibilització als òrgans gestors en matèria d'igualtat
d'oportunitats.

ve de la pàgina anterior

Els resultats obtinguts pels equips del Club
Bàsquet Benicarló no van ser molt positius,
començant per la dura derrota encaixada per l'equip
de Primera Divisió Nacional, la primera de la
temporada, abans del partit de rivalitat comarcal
que es jugarà diumenge que ve a les 17.30 hores.

Sènior Primera Divisió Nacional

CB TAVERNES BLANQUES 91, 
CB BENICARLÓ 71
Partit contra un gran rival amb molt bona defensa i

bon joc col·lectiu. Els benicarlandos no van tenir un bon
dia, i açò, davant grans equips, si no estàs bé, es tenen
poques opcions.Després d'un mal inici en el qual van
encaixar un parcial de 28-12, en el primer quart, van
reaccionar en el segon amb un parcial de 14-22, més
per l'actitud que per bon joc, arribant al descans vuit a
baix, 42-34.Amb un parcial de 2-10 s'inicià el tercer
quart, aconseguint empatar el partit a 44 punts, però un
parcial del Tabernes 17-1 en quatre minuts va deixar el
marcador en 61-45 i va acabar de trencar el
partit.L'equip no es va rendir, va seguir intentat competir
fins al final, però la qualitat del rival, els baixos
percentatges de tir (0/12 triples), mal control del rebot
defensiu i una defensa poc efectiva (sols els van
assenyalar 13 faltes personals) de l'habitual, va impedir
poder arribar a competir el final del partit.Diumenge que
ve derbi contra el CB Vinaròs, a les 17:30 a Benicarló.

Sènior Preferent

C.B.BENICARLÓ B 73, 
BASQUET ALCASSER B 75
Partit molt igualat de principi a fi amb emoció i

alternances en el marcador. Als jugadors locals els faltà
intensitat, concentració en els minuts decisius,
desencert en tirs lliures (sols 11 de 21 anotats) i en els
rebots finals. Tot acompanyat d'una diferència en tirs de
tres, 5 per 9 va fer no poder guanyar el partit.Ratxa
negativa de dos partits perduts en els últims minuts, que
els ha d'ajudar per a treballar, millorar i donar la volta als
resultats negatius. Felicitar el bon partit realitzat pels
juniors, Pau Cues i Carlos Avila, que van completar la
plantilla.

Junior Preferent
C.B.BENICARLÓ 61, 
C.B.ESCOLÀPIES 77
Primera derrota de la temporada davant Escolàpies,

clar favorit a quedar primer al final de la lliga. El primer
quart va començar amb molta intensitat pels dos equips
i marcat per les defenses de tots dos conjunts. Els
valencians estrenyien però es responia amb caràcter i
canastres de molt valor. A la mitja part sols sis a baix

davant un equip que, perfectament, podria competir en
una categoria superior. La segona part va seguir amb la
mateixa tònica, marcada per les defenses i l'encert
exterior valencià. Els locals ho intentaven però no
aconseguien liquidar el partit, seguien vius, arribant a
estar a sis punts mancant 3 minuts. Després, diversos
tirs lliures fallats i els triples dels col·legials van fer la
resta. Malgrat la derrota, molt bona imatge del conjunt
cadufero.Cadet B Nivell 3

BASQUET ALMASSORA 53, 
C.B.BENICARLÓ B 80
Millor partit jugat fins al moment pels xics amb

intensitat, concentració, agressivitat i
companyerisme.Fluixa eixida en el primer quart amb
poc ritme i molt desencert tant en atac com en tirs lliures
(6/8), acabant 12-13. En el segon van estrènyer
l'accelerador i van començar a trenar jugades, eixir al
contraatac ficant cistelles ràpides i fàcils, arribant amb
el marcador de 19-26 al descans.Tercer quart de
transició amb distraccions i desajustaments defensius
que es va tancar amb el resultat de 44-53. Va ser en
l'última cambra quan es van ajustar els petits errors
defensius i incrementant la intensitat es va arribar al
final amb 53-80. En aquest quart, es va poder observar
que l'equip rival va acusar el cansament acumulat per
l'agressiva defensa benicarlanda. En conclusió cal
continuar treballant per a seguir creixent com a equip i
com a jugadors i millorar en tirs lliures, l'etern taló
d'Aquil·les històric de tots els equips benicarlandos.

Altres resultats
Moyex EB Vila·real 53, Infantil masculí A 68
Tau Castelló 54, Infantil masculí B 48
Infantil femení 14, Covalca Vila·real BC 54
Aleví B 58, CB Borriana 16

JORNADA POC POSITIVA DELS EQUIPS DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text VICENT�FERRER�fotos CB�BENICARLÓ

L'import total d'actuacions a
executar en el marc d'esta Estratègia
ascendeix finalment a 20.000.000
euros, dels quals 10.000.000 euros
provenen del dit fons comunitari.
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La indissoluble unitat d’Espanya i els
privilegis de les oligarquies -econòmiques i
polítiques- grinyolen. Els hereus del franquisme
–i ho dic en un sentit sociològic- estan molt
nerviosos perquè comencen a ensumar que els
seus privilegis trontollen. La còmoda alternança
en el poder entre el PSOE i el PP –i amb uns
Ciudadanos delerosos de poder compartir una
part del pastís dels privilegis- despleguen sense
cap mena de mania tota la força  –judicial,
policial, bancària,  mediàtica...- d’un Estat que
grinyola  per esborrar a cops de porra, de
sentència o d’insult als qui tenen la gosadia, la
impertinència, el  mal gust de qüestionar la seva
còmoda –diguem-ne que luxosa i tranquil·la-
vida com a gestors i garants del poder, un poder
que volen etern i ben unit –ben lligat i relligat- en
el seu destí que volen universal. 

Però aquest Estat espanyol diguem-ne que
democràtic –com una fera que se sent acorralada,
amenaçada- actua sense contemplacions i deixa
marques inesborrables –milers i milers de persones
no les oblidarem mai- que generen ràbia,
indignació, impotència davant la brutalitat de la
injustícia i, sobretot, ganes de seguir lluitant fins on
calgui per la dignitat i els drets fonamentals de
tothom. Avui, no ens enganyem, la violència d’un
Estat que ensenya la seva pitjor cara, no té com a
objectiu  únic  acabar de forma radical amb
l’independentisme catal à sinó que vol convertir
aquest moviment amb un exemple d’allò que no
s’ha de fer, com un avís per navegants que vulguin
tirar endavant a qualsevol racó de l’Estat espanyol
posicions polítiques que puguin perjudicar els
interessos dels qui, des de fa molts anys, viuen ben
feliços en la seva còmoda vida com a elits
extractives. Compte, doncs, i que tothom ho tingui
ben clar: qui tingui la mala pensada de qüestionar la
comoditat –i la seva indiscutible veritat, també
indissoluble, ben unida cap a una dimensió
universal-  dels senyors del PSOE i del PP -sempre
que facin un raconet als seus amics de
Ciudadanos- que ho tingui ben clar: la policia està
ben a punt de repartir llenya i els tribunals  -
perfectament independents, és clar, perquè la
separació de poders és un fet essencial i definidor
del sistema democràtic espanyol- ja tenen a punt
els fiscals generals i les jutgesses de la Audiencia
nacional amb els redactats acusatoris i inculpatoris
ja escrits. Les regles del joc del seu estat de dret
són aquestes i punt. 

Però encara hi ha moltes altres coses que
grinyolen. La llista podria ser ben llarga però en
quedo amb un parell, una de caràcter més
conceptual i una de més estrictament política. En
primer lloc, doncs, la qüestió conceptual que
grinyola estrepitosament la genera la persistent
negativa dels nacionalistes espanyols –siguin del
partit que siguin de la tríada patriòtica que defensa
l’essència inquebrantable de la sagrada unitat
d’Espanya- de considerar els presos com apresos
polítics. Si ens mirem els fets, més enllà del
posicionament personal de cadascú, sembla d’una
evidència absoluta que els deu detinguts –els dos
portaveus de les entitats i els vuit consellers i
conselleres de la Generalitat catalana- són avui a la
presó per haver comès el delicte de defensar unes
idees polítiques i d’intentar dur a la pràctica
aquestes idees. El seu, diguem-ne delicte, és
senzillament i clarament polític. No han comès cap
assassinat, no han comès cap robatori, no han
conduït sota els efectes de l’alcohol... Si allò que
han comès es pot considerar delicte –ara deixem de
banda aquest debat- sens dubte es tracta d’un
delicte polític. Fa una certa pena sentir alguns
responsables del PSC, per exemple, negant
frontalment que siguin presos polítics. Potser és
que tenen una mica de ,mala consciència? Potser
és que els queda encara una petita escletxa
–després de manifestar-se ben de bracet amb
l’extremà dreta pels carrers de Barcelona, després
d’haver animat i justificat la repressió del dia 1
d’octubre- després d’haver animat i compartit amb
entusiasme  la posada en marxa del 155- de
consciència democràtica? Suposo que, en el fons,
com estan fent amb tantes coses, la seva estratègia
és la de la repetició –com un mantra inesgotable- de
certes frases, de certes idees, per si algú se les
acaba creient per simple cansament.

I la segona perplexitat que provoca uns grinyols
ben sorollosos és el fet de constatar que hi ha una
bona part del govern català a la presó i una altra
part a l’exili pel simple fet d’haver complert amb allò
que havien promès en els seus programes
electorals. Sembla ben clar que a l’Espanya del PP,
del PSOE i de Ciudadanos es castiga amb penes
de presó els qui senzillament compleixen el seu
deure, els qui volen tenir paraula i fer allò que han
promès. Fer política de veritat i complir amb allò que
s’ha promès és massa perillós per les elits
extractives que governen, dirigeixen i apuntalen
aquest Estat espanyol. 

Massa coses grinyolen
I des d’aquí sumo la meva veu al clam d’un poble

per demanar la llibertat dels presos polítics.

QUAN TOT GRINYOLA

text  JOAN HERAS

Fronteres
LA ROTONDA DE LA CV-135 COMENÇARÀ A CONSTRUIR-SE EL 2018

El projecte de la rotonda de l'encreuament entre
l'antiga N-340 i la CV-135 (carretera de Càlig) ja està
finalitzat. Les obres començaran dins del primer
semestre del pròxim any i donaran solució a la
problemàtica de trànsit que es genera a la zona.

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, es va reunir
ahir amb el subdirector general de Mobilitat, Josep Llin,
per tal de conéixer la versió final del projecte de la
rotonda entre la N-340a i la CV-135, una inversió que
des de la Generalitat es considera prioritària, i per això
l'executaran al llarg del primer semestre del 2018.

En concret, tal i com es pot veure en la versió
definitiva del projecte, a més de la rotonda també es
construiran voreres i passos per a vianants (un a cada
encreuament de la rotonda). Pel que fa al pas subterrani
ja existent, es mantindrà, però s'habilitarà
exclusivament per a transeünts i bicicletes.

Miralles s'ha mostrat molt satisfeta amb la notícia i ha
afirmat que «aquesta actuació donarà solució a la
reivindicació històrica de l'Ajuntament per resoldre el
conflicte del trànsit d'aquest encreuament». A més,

l'alcaldessa ha afegit que el projecte de la nova rotonda
«encaixa perfectament amb el projecte de convertir la
N-340a en un bulevard».

text  AB
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RALUY LEGACY O L'ESSÈNCIA DEL CIRC CLÀSSIC

Louise Raluy és la tercera generació d'artistes
circenses formats al Circ Raluy. Ara, està al
capdavant del Circ Raluy Legacy, que recala
aquests dies a Benicarló per traslladar els
espectadors a un món màgic de circ clàssic. I
compartir amb ells l'ambient d'una família
conformada per uns cinquanta membres que han
sabut conservar els seus carruatges de principis del
segle XX, en els quals viuen durant la gira que els
porta al voltant del món. La major part d'ells han
crescut en el circ. “Anem al col·le quinze dies en
cada poble o ciutat en el qual estem. Allí estudiem i
ens donen un certificat que, a final de curs es
presenta al costat dels exàmens en el col·legi base
en el qual has sigut matriculat”, explica Louise. En
les seues hores lliures “els xiquets, en comptes de
jugar al futbol o a altres jocs, es dediquen a
aprendre disciplines circenses, que es transmeten
de pares a fills: una mica de ballet, malabars, etc.”.
serà després amb el temps quan es decidisca a què
es va a dedicar cadascun, depenent de les seues
habilitats. 

“Viure en el circ és tota una filosofia de vida”, reconeix
Louise. De fet, el Raluy Legacy “som el circ que més ha
viatjat del món, recorrent els cinc continents i mantenint-
nos com l'últim circ que conserva aqueixa essència
circense viatgera”. Per a ella, els seus companys de
treball són “com un bloc de veïns conformat per quinze
nacionalitats diferents. Jo tinc la meua casa però a ella
vaig de vacances dos o tres dies al mes. No he viscut
en ella més de tres mesos seguits”, reconeix. Per contra
“tinc el privilegi d'estar viatjant tot l'any, cosa que uns
altres només poden fer una vegada a l'any amb molt
esforç, o no cap”. 

Louise reconeix que del circ “es viu bé, encara que
ens posen moltes dificultats. La burocràcia en cada
ajuntament al que anem és eterna. A més, sempre
estem batallant amb les companyies elèctriques o de
l'aigua”. En aquests moments, “vivim una bona època,
després d'haver estat mal considerats algun temps”. I
en aquesta línia, mantenen un espectacle “en el qual
combinem l'estètica de principis de segle XX amb la
modernitat, amb un aire avantguardista i renovat de
l'espectacle que oferim”. Aquest Nadal, estaran més
d'un mes a València, però de moment segueixen
despertant l'admiració a tot el que s'acosta a visitar-los
al museu ambulant que han instal·lat a Benicarló.

text i foto NATÀLIA�SANZ

El primer premi del XIX
Certamen de Fotografia Ciutat de
Benicarló ha estat per a la
fotografia ‘Reflex’, de Montserrat
Ferré Huguet. Aquesta obra,
juntament amb la resta de les 39
seleccionades pel jurat es
podran visitar al Mucbe.

El jurat del XIX Certamen de
Fotografia Ciutat de Benicarló, que
enguany tenia com a lema Centre
històric de Benicarló i carrers de la
Volta, ha atorgat el primer premi a
la fotografia ‘Reflex’, de Montserrat
Ferré Huguet. El segon premi ha
estat per a Pilar Julián Bielsa, per la
fotografia ‘Racó Singular’, mentre
que el tercer premi l'han atorgat a Fernando Roldán
Vinuesa per la fotografia titulada ‘Vistes a la presó’.

Donada la gran quantitat de fotografies presentades
al concurs, el jurat n'ha seleccionat un total de 45 que
seran les que s'exposaran al Mucbe.

XIX CERTAMEN DE FOTOGRAFIA CIUTAT DE BENICARLÓ

text AB

La regidora de Benestar Social, Marta Escudero,
ha donat la benvinguda a les més de 30 persones
que han començat avui el curs sobre intervenció
intercultural que, al llarg de cinc sessions, treballarà

per incrementar les habilitats personals i
professionals dels participants per tal d'ajudar-los a
comprendre millor la situació de les persones
d'origen estranger. Una nova aposta de
l'Ajuntament per la integració i per la convivència en
una societat culturalment tan diversa com la
benicarlanda.

CURS SOBRE INTERVENCIÓ INTERCULTURAL

text AB
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LA CARXOFA DO BENICARLÓ EN GASTRÓNOMA VALÈNCIA

El Consell Regulador de la Denominació d'Origen
Protegida “Carxofa de Benicarló” ha participat en la
Fira Gastrónoma que ha tingut lloc a València del 4
al 6 de novembre.

La carxofa benicarlanda va estar representada en
l'estand provincial de la marca de productes
castellonencs “Castelló Ruta de Sabor” de la Diputació
de Castelló i també es va promocionar en l'espai de la
Conselleria d'Agricultura. Al mateix temps, l'Agrupació
de Restaurants de Benicarló va col·laborar amb el

consell regulador realitzant un show cooking que va ser
tot un èxit i que va tenir la carxofa de Benicarló com a
protagonista.

El president del CRDOP, Francisco Lluch, ha destacat
“la importància d'estar presents en esdeveniments
gastronòmics com aquest que ens permeten visibilitzar
la qualitat de la nostra carxofa entre els professionals
del sector”.

Com a representants de l'Ajuntament de Benicarló
van acudir a la cita, el regidor d'Agricultura, Domingo
Roca, i la regidora de Turisme, Rosana Marzá.

text CAIXA�BENICARLÓ

LA CONFRARIA JA TÉ EL CAVALL DE LA RIFA 2018

La Confraria de Sant Antoni de Benicarló ha
vitajat els dies 3 i 4 de novembre fins la Fira del
Cavall de Puigcerdà, que se celebra el primer cap de
setmana després de Tots Sants. L’objectiu de la
visita ha estat escollir el cavall que es sortejarà en la
Rifa de la Festa 2018. 

Tal i com ha explicat el president, Víctor Galán, “el
cavall és una preciositat de raça betrona de color alatzà
castany. L’excursió ha tornat a ser una escapada plena
de germanor en la qual també ens van acompanyar la
Dama 2018, Mar Melet, i l'Homenatge 2018, José
Antonio Fresquet “Charrantó” i Tere Forés “.

Les butlletes ja es podran adquirir durant la propera
edició de la Fira de Sant Antoni que tindrá lloc els dies
16 i 17 de desembre. A tocant del cavall, que es el
primer premi del sorteig, la confraria sorteja també, com
és tradició, una magnífica cistella i un porquet.

text  CSADB
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Com bé diu l’editorial, aquesta setmana
tornem amb un problema crònic. És un
d’eixos temes que es repeteixen cíclicament
i del qual tinc la sensació que no s’ha de
resoldre mai. Ja m’agradaria contar quantes
vegades ha estat portada de La Veu la
manca de trens a les nostres comarques.

Segurament, si aquesta revista ja fa vint-i
cinc anys que surt als quioscs, aquest
problema del transport dels nostres estudiants
cap a les seus universitàries, haurà estat
notícia una vegada l’any com a mínim. Tenim
alguna solució? Per suposat que cap ni una. El
problema segueix igual, la qual cosa em fa
pensar que aquesta és una qüestió que només afecta
als polítics del partit que en eixe moment es troba a
l’oposició al govern de l’estat. Vostè, a l’igual que jo
mateix i que la majoria dels sagaços lectors d’aquesta
publicació, també se n’haurà adonat. En aquests
moment els més reivindicatius són els regidors del
PSOE. Mentre Zapatero va governar els del PP no
paraven de reclamar més trens. Això vol dir que els
polítics comarcals del partit que ostenta el govern a la
capital de l’estat es fan els suecs a l’hora de reivindicar
més transports ferroviaris a les nostres comarques,
mentre que els que pertanyen al partit de l’oposició
mostren la seua cara més reivindicativa. Tots. Tots fan el
mateix. Sempre fan tots el mateix. Només cal anar a
mirar l’hemeroteca i ens n’adonarem. Que és una
vergonya veure com van els trens en diumenges a la
tarde i divendres? Sí, clar que ho és, però si fan tants i
tants d’anys que es reivindica una millora en aquest
aspecte i ningú no ha fet res, algú pensa que algun dia
això tindrà una solució? Per suposat que no. Per quin
motiu? També sé la resposta. Perquè aquesta és una
zona proporcionalment poc poblada i amb pocs de vots
a rascar, així és que els polítics es conformen en
reivindicar quan estan a l’oposició i callar com a dones
de vida dissipada quan estan al govern. Això és així i
seguirà sent així per sempre. Jo no em crec que ningú
vinga a solucionar el problema. Que els estudiants van
com sardines en llauna?  Són joves i s’ho passen bé,
així ja tenen de què parlar. A més a més els agraden les
aglomeracions com queda demostrat als festivals de
música que es fan a l’estiu, on tots estan ben atapeïts
ballant i botant amb la calor que fa. A més a més deuen
pensar que això és una reivindicació cíclica i que en
passar un parell de mesos la gent ja se n’ha oblidat fins
el proper curs. Ara allò que realment és important és la
unitat de totes les espanyes, les altres coses són
secundàries.

Sense anar més lluny he llegit, no sense manca d’un
cert estupor, la nota de premsa del pepè local intentant
treure suc de la closca d’una nou. Realment patètic i
penós on s’agafen els representants al nostre poble del
partit de Rajoy, Aznar i Fernández Díaz per fer oposició.
De veritat no tenen res millor a dir? Pretenen trencar la
coalició de govern amb aquests arguments? Acaben de
descobrir que Barberà és indepe? Ara, que lo millor de
tot és la pregunta que fan al final dirigida a
l’alcaldessa.... si està a favor de l’aplicació de l’article
155!!!!!!  Tota la nota de premsa és un despropòsit tan
descomunal, que no em sento capacitat per a parla més
d’ella. Els ideòlegs de la casposa dreta local estan
d’enhorabona perquè no hi ha ningú que els aturi els
peus. Estem apanyats!!

Extraordinàries les pàgines dotze i quinze. Dues
micro-notícies, dues maxi-fotos. Vaig per la primera. Ens
hem convertit en la gaseta de la falla el caduf. Primer
presentació de càrrecs i ara presentació d’esbossos.
Quina serà la pròxima? Presentació dels forats que es
faran als nostres carrers per tal de muntar la carpa?
Presentació d’algun membre femení de la comissió que
no siga una “dona florero”? En fi...

M’ha agradat molt l’explicació de la senyoreta Sanz
sobre els problemes del pont del camí de Sant Gregori.
Sobretot perquè he hagut d’agafar el diccionari una
vegada i una altra. “Pou profund de percolació”,
“continua colmatació per sòlids”, “realització de tastos
per a la caracterització i localització de...”. A més a més,
al llarg de la lectura del darrer paràgraf, m’he perdut. 

Acabo que es fa tard. M’he escalfat lo cap pegant-li
voltes a l’acrònim “TDAM”i encara no he aclarit que què
es tracta. Però pel llenguatge emprat, tediós i
funcionarial, imagino que ve d’algun lloc oficial. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El passat dimarts 31
d'octubre el Col·legi Públic
Mestre Francesc Català de
Benicarló va celebrar la
tradicional festa de la
Castanyada. Aquesta
commemoració es fa el dia
abans de Tots Sants.

Dijousper la vesprada els
alumnes de sisè es van
dedicar a tallar les castanyes
que ens porta
t r a d i c i o n a l m e n t
l’Ajuntament de Benicarló a
través de la Regidoria
d’Obres i Serveis.

La festa ja va començar dilluns de bon matí els
alumnes, des dels més menuts fins els de quart, van
elaborar els panellets amb l’ajuda de moltes mares i
pares, que posteriorment van ser les encarregades de
portar-los al forn de Montse per coure’ls. I els alumnes
de sisè es van dedicar a tallar les castanyes que ens
porta tots els anys l’Ajuntament de Benicarló. 

Dimarts a partir de les 10, amb l'ajuda d'exmestres,
es van començar a torrar les castanyes amb la
castanyera de l’escola. I després del patí els alumnes
de sisè van disfressar-se de castanyeres i castanyers
per repartir per les classes les castanyes torradetes,
posant-ne un bon grapat a les paperines que cada
alumne s’havia preparat.

CASTANYADA 2017 AL COL·LEGI FRANCESC CATALÀ

text CP�M. FRANCESC�CATALÀ
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Castillo i l’església
Aquesta setmana

començarem pel nostre país,
que ja tocava. Hem vist el nou
vídeo que ha penjat el Xavi
Castillo al diari del mateix nom
que nosaltres, La Veu del País

Valencià (en versió digital),
i certament no podem més
que aplaudir-li la gràcia per
desgreixar i fer més
digeribles, almenys una
mica, aquests dies tan
convulsos. Xeic, no en
poden fer més els dirigents
de l'església catòlica quan
els toquen la seua
particular visió  de
l'univers! Bé, del seu
univers seria més exacte. I
clar, és aleshores quan els
surt el rot
nacionalcatolicounionista,
que sembla no els ha
abandonat mai, amb el
qual volen fer combregar la
resta de mortals. I és que,
com diu Castillo, açò de la
diversitat sexual, diràs que
encara no han entés que
existeix i que és una opció
més de la vida de la gent!
Bé, ni tampoc que alguns
dels seus corderets ja són
capaços de pensar per ells
mateixos!Nosaltres us animem a
escoltar el romanç que li han de
dedicat al capellà de Nules pel
seu esperit obert i conciliador.
Ací teniu l'enllaç:
https://www.diarilaveu.com/notici
a/77507/xavi-casti l lo-rector-
nules?u=scnyt#.Wfmz6WlKIrF.t
witter

Utilitats de la bandera i el
bastó 

Què us pensàveu, que no
tiraríem de veta del «cas
Catalunya»? I ho hem dit com si
fóssem fiscals o ministres, què
us sembla, dels que embossen o

desembossen les clavegueres
de l’Estat... Ui, que no ho podem
dir això, que l'Estat no en té, de
clavegueres ni de llanterners...
només forats negres. Però al
que estem, a un tafaner li han
enviat una imatge d'allò més
representativa del que més
importa als espanyols de bé.
Diuen que una imatge val més
que mil paraules. Doncs bé, ací
en són quatre en una, però és el
mateix, indica ben clarament
com les consignes "a por ellos" i
"soy español, español, español"
han arribat al cel sense haver de
passar pel purgatori. I és que, ja
heu vist que s’han posat d'acord

els del futbol i el Lector i el
sentiment de pertinença
unionista està de moda.
Segurament per a esmorzar,
dinar i sopar, amb la bandera
"nos basta y nos sobra"... per a
la resta, ja usen el pal. Deu ser la
força del destí espanyol.

Números canten
Per cert, des que aquest

mitjà existeix els tafaners
mai no havíem vist tot un
govern autonòmic
engarjolat amb tanta
celeritat (bé, ni autonòmic ni
cap altre!) Però compte,
siguem precisos, que
només ho està una part del
govern, l'altra se'ls ha
escapolit, com les urnes.
Ep, nosaltres no entrem ací
a discutir si calia o no
passar-los a tots per la
picota, tot i que pensem que
segurament n’hi ha un gra
massa, d’ametla amarga...
però la maquinària
repressora és d'una eficàcia
sense parell. No hi ha dubte
que estem davant de
l’autèntic Leviatan. A vore,
xifres canten. Diu el
Consejo General de Poder
Judicial, en la seua
memòria, que entre el juliol
del 2015 i setembre del

2016, hi ha hagut a Espanya
1378 acusats/processats per
corrupció política, dels quals, 82,
han acabat amb els peus a dins
de la garjola. A la vista de les
xifres ben bé podríem dir que si
ets un polític corrupte tens
menys números d'anar a parar
entre reixes que si ets un/a
catalanistaindependentista. És
una regla de tres simple. Si ets
corrupte surt un 6% de
possibilitats d'anar directament a
la presó (això sí, previ un judici
que pot retardar-se anys i panys)
i si pertanys a un govern destituït
per deixar que la gent vote, el

text LA COLLA DE TAFANERS

100% (sense judici). 

Al jardí de Fontcuberta
Tancat el tema de moda de les últimes setmanes,

què diem setmanes, mesos! tornem cap a casa,
amb coses més tangibles. Mireu, ens ha arribat
informació que allà al costat de l'auditori, al jardinet
que queda d'aquell de Fontcuberta, les ventades del
passat diumenge-dilluns van fer caure una gran
branca. Com us podeu imaginar aquell jardí, que té
un espai per a menuts amb gronxadors, està
sempre ple de xiquets i, com no, una branca gran
pel terra és un bon reclam per saltar per damunt
d'ella. A vore, és la naturalesa dels xiquets. Tot i
això, la naturalesa dels grans és trucar (amb els
mòbils això és dit i fet), els municipals, perquè la
retiren abans que algun menut prenga mal. Doncs
així una mare va cridar-los per avisar-los de la
perillositat que la dita branca podia representar per
als més menuts i que miraren d'avisar a qui
correspongués perquè la retirés abans que algú
prengués mal. Segons ens van contar, van dir ja
estaven avisats (algú més havia trucat abans), però
que no podia anar ningú a retirar-la i que,
segurament, ho farien al dia següent. No posem en
dubte la diligència de qui va fer l'explicació, però
tenint en compte la perillositat i la proximitat d'un
parc infantil, tal volta calia una altra mena d'actuació
més ràpida. Com veieu a la imatge la cosa s'ha
resolt... deixant manc l'arbre, i suposem sense que
ningú haja pres mal.

Borra a l’auditori
Va, ja que estem a l'auditori, mirem-lo més de

prop. Com es neteja aquell recinte? Qui ho fa? Us
ho diem perquè hem pogut comprovar de primera
mà, els tafaners sempre tenim ulls i nas, i mai millor
dit (ara ho entendreu), per estar allà on... no hauria
de passar res. I és que la pols i les papereres plenes
semblen haver-se convertit en una cosa normal en
aquell local. Segons tenim entés els esternuts
(enteneu lo del nas?), dels pobres de la coral
mentre assajaven allí Els Miserables (un incís, cal
anar a vore-la, encara que siga amb mocadors), els
podien sentir la gent del conservatori que hi havia al
pis de dalt. La borra que corria per allí, amb el
ventet que tenim aquests dies, semblava l'esperit de
Foncuberta arrossegant-se on havien estat els
telers al ritme de la música que contínuament sona
per allí. Ni als lavabos podia estar tranquil. El nas i
la vista convidaven els actor i cantaires a buscar
altres llocs on fer el que normalment es fa en aquest
lloc. En fi, esperem que el dia de l'estrena la granera
i el motxo hagen fet també la seua faena per
estalviar-nos interrupcions.

Amenaces i coerció pels carrers de Benicarló
Cada any igual. Quina murga amb els xiquets

disfressats de dràcules, frankensteins, bruixes,
fantasmes i no sabem de quantes coses més
circulant pels carrers i trucant a les cases. Vinga el
truco o trato (trick or treat) de rigor (mortis!), vinga
embrutar els carrers i vinga fer el ridícul més encara
del que el fem cada dia. Si encara ho digueren en
anglés... Sí, ja sabem que anem contracorrent, però
açò del Halloween ha provocat una invasió
consumista i deslligada que ha aconseguit aixafar
les nostres pròpies tradicions fins al punt que hi ha
qui pensa que no hi ha hagut mai vida abans ni fora
de Disney. Segurament algú dirà que contra el
progrés no es pot fer res. Doncs, sense voler evitar
ser escatològics, si això és progrés, vaja un progrés
per a cagar-se! N'hi ha un fart. Per a carabasses, ja
teníem la Ruperta de l'un, dos, tres!

ve de la pàgina anterior
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EL BENICARLÓ UNDERGROUND
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que ja tocava. Hem vist el nou
vídeo que ha penjat el Xavi
Castillo al diari del mateix nom
que nosaltres, La Veu del País

Valencià (en versió digital),
i certament no podem més
que aplaudir-li la gràcia per
desgreixar i fer més
digeribles, almenys una
mica, aquests dies tan
convulsos. Xeic, no en
poden fer més els dirigents
de l'església catòlica quan
els toquen la seua
particular visió  de
l'univers! Bé, del seu
univers seria més exacte. I
clar, és aleshores quan els
surt el rot
nacionalcatolicounionista,
que sembla no els ha
abandonat mai, amb el
qual volen fer combregar la
resta de mortals. I és que,
com diu Castillo, açò de la
diversitat sexual, diràs que
encara no han entés que
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Bé, ni tampoc que alguns
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mateixos!Nosaltres us animem a
escoltar el romanç que li han de
dedicat al capellà de Nules pel
seu esperit obert i conciliador.
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Com bé diu l’editorial, aquesta setmana
tornem amb un problema crònic. És un
d’eixos temes que es repeteixen cíclicament
i del qual tinc la sensació que no s’ha de
resoldre mai. Ja m’agradaria contar quantes
vegades ha estat portada de La Veu la
manca de trens a les nostres comarques.

Segurament, si aquesta revista ja fa vint-i
cinc anys que surt als quioscs, aquest
problema del transport dels nostres estudiants
cap a les seus universitàries, haurà estat
notícia una vegada l’any com a mínim. Tenim
alguna solució? Per suposat que cap ni una. El
problema segueix igual, la qual cosa em fa
pensar que aquesta és una qüestió que només afecta
als polítics del partit que en eixe moment es troba a
l’oposició al govern de l’estat. Vostè, a l’igual que jo
mateix i que la majoria dels sagaços lectors d’aquesta
publicació, també se n’haurà adonat. En aquests
moment els més reivindicatius són els regidors del
PSOE. Mentre Zapatero va governar els del PP no
paraven de reclamar més trens. Això vol dir que els
polítics comarcals del partit que ostenta el govern a la
capital de l’estat es fan els suecs a l’hora de reivindicar
més transports ferroviaris a les nostres comarques,
mentre que els que pertanyen al partit de l’oposició
mostren la seua cara més reivindicativa. Tots. Tots fan el
mateix. Sempre fan tots el mateix. Només cal anar a
mirar l’hemeroteca i ens n’adonarem. Que és una
vergonya veure com van els trens en diumenges a la
tarde i divendres? Sí, clar que ho és, però si fan tants i
tants d’anys que es reivindica una millora en aquest
aspecte i ningú no ha fet res, algú pensa que algun dia
això tindrà una solució? Per suposat que no. Per quin
motiu? També sé la resposta. Perquè aquesta és una
zona proporcionalment poc poblada i amb pocs de vots
a rascar, així és que els polítics es conformen en
reivindicar quan estan a l’oposició i callar com a dones
de vida dissipada quan estan al govern. Això és així i
seguirà sent així per sempre. Jo no em crec que ningú
vinga a solucionar el problema. Que els estudiants van
com sardines en llauna?  Són joves i s’ho passen bé,
així ja tenen de què parlar. A més a més els agraden les
aglomeracions com queda demostrat als festivals de
música que es fan a l’estiu, on tots estan ben atapeïts
ballant i botant amb la calor que fa. A més a més deuen
pensar que això és una reivindicació cíclica i que en
passar un parell de mesos la gent ja se n’ha oblidat fins
el proper curs. Ara allò que realment és important és la
unitat de totes les espanyes, les altres coses són
secundàries.

Sense anar més lluny he llegit, no sense manca d’un
cert estupor, la nota de premsa del pepè local intentant
treure suc de la closca d’una nou. Realment patètic i
penós on s’agafen els representants al nostre poble del
partit de Rajoy, Aznar i Fernández Díaz per fer oposició.
De veritat no tenen res millor a dir? Pretenen trencar la
coalició de govern amb aquests arguments? Acaben de
descobrir que Barberà és indepe? Ara, que lo millor de
tot és la pregunta que fan al final dirigida a
l’alcaldessa.... si està a favor de l’aplicació de l’article
155!!!!!!  Tota la nota de premsa és un despropòsit tan
descomunal, que no em sento capacitat per a parla més
d’ella. Els ideòlegs de la casposa dreta local estan
d’enhorabona perquè no hi ha ningú que els aturi els
peus. Estem apanyats!!

Extraordinàries les pàgines dotze i quinze. Dues
micro-notícies, dues maxi-fotos. Vaig per la primera. Ens
hem convertit en la gaseta de la falla el caduf. Primer
presentació de càrrecs i ara presentació d’esbossos.
Quina serà la pròxima? Presentació dels forats que es
faran als nostres carrers per tal de muntar la carpa?
Presentació d’algun membre femení de la comissió que
no siga una “dona florero”? En fi...

M’ha agradat molt l’explicació de la senyoreta Sanz
sobre els problemes del pont del camí de Sant Gregori.
Sobretot perquè he hagut d’agafar el diccionari una
vegada i una altra. “Pou profund de percolació”,
“continua colmatació per sòlids”, “realització de tastos
per a la caracterització i localització de...”. A més a més,
al llarg de la lectura del darrer paràgraf, m’he perdut. 

Acabo que es fa tard. M’he escalfat lo cap pegant-li
voltes a l’acrònim “TDAM”i encara no he aclarit que què
es tracta. Però pel llenguatge emprat, tediós i
funcionarial, imagino que ve d’algun lloc oficial. 

Senyora Garcia:
Això és el que vaig saber llegir en l’anterior número de la seua revista...

text EL LECTOR

El passat dimarts 31
d'octubre el Col·legi Públic
Mestre Francesc Català de
Benicarló va celebrar la
tradicional festa de la
Castanyada. Aquesta
commemoració es fa el dia
abans de Tots Sants.

Dijousper la vesprada els
alumnes de sisè es van
dedicar a tallar les castanyes
que ens porta
t r a d i c i o n a l m e n t
l’Ajuntament de Benicarló a
través de la Regidoria
d’Obres i Serveis.

La festa ja va començar dilluns de bon matí els
alumnes, des dels més menuts fins els de quart, van
elaborar els panellets amb l’ajuda de moltes mares i
pares, que posteriorment van ser les encarregades de
portar-los al forn de Montse per coure’ls. I els alumnes
de sisè es van dedicar a tallar les castanyes que ens
porta tots els anys l’Ajuntament de Benicarló. 

Dimarts a partir de les 10, amb l'ajuda d'exmestres,
es van començar a torrar les castanyes amb la
castanyera de l’escola. I després del patí els alumnes
de sisè van disfressar-se de castanyeres i castanyers
per repartir per les classes les castanyes torradetes,
posant-ne un bon grapat a les paperines que cada
alumne s’havia preparat.

CASTANYADA 2017 AL COL·LEGI FRANCESC CATALÀ

text CP�M. FRANCESC�CATALÀ
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LA CARXOFA DO BENICARLÓ EN GASTRÓNOMA VALÈNCIA

El Consell Regulador de la Denominació d'Origen
Protegida “Carxofa de Benicarló” ha participat en la
Fira Gastrónoma que ha tingut lloc a València del 4
al 6 de novembre.

La carxofa benicarlanda va estar representada en
l'estand provincial de la marca de productes
castellonencs “Castelló Ruta de Sabor” de la Diputació
de Castelló i també es va promocionar en l'espai de la
Conselleria d'Agricultura. Al mateix temps, l'Agrupació
de Restaurants de Benicarló va col·laborar amb el

consell regulador realitzant un show cooking que va ser
tot un èxit i que va tenir la carxofa de Benicarló com a
protagonista.

El president del CRDOP, Francisco Lluch, ha destacat
“la importància d'estar presents en esdeveniments
gastronòmics com aquest que ens permeten visibilitzar
la qualitat de la nostra carxofa entre els professionals
del sector”.

Com a representants de l'Ajuntament de Benicarló
van acudir a la cita, el regidor d'Agricultura, Domingo
Roca, i la regidora de Turisme, Rosana Marzá.

text CAIXA�BENICARLÓ

LA CONFRARIA JA TÉ EL CAVALL DE LA RIFA 2018

La Confraria de Sant Antoni de Benicarló ha
vitajat els dies 3 i 4 de novembre fins la Fira del
Cavall de Puigcerdà, que se celebra el primer cap de
setmana després de Tots Sants. L’objectiu de la
visita ha estat escollir el cavall que es sortejarà en la
Rifa de la Festa 2018. 

Tal i com ha explicat el president, Víctor Galán, “el
cavall és una preciositat de raça betrona de color alatzà
castany. L’excursió ha tornat a ser una escapada plena
de germanor en la qual també ens van acompanyar la
Dama 2018, Mar Melet, i l'Homenatge 2018, José
Antonio Fresquet “Charrantó” i Tere Forés “.

Les butlletes ja es podran adquirir durant la propera
edició de la Fira de Sant Antoni que tindrá lloc els dies
16 i 17 de desembre. A tocant del cavall, que es el
primer premi del sorteig, la confraria sorteja també, com
és tradició, una magnífica cistella i un porquet.

text  CSADB
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RALUY LEGACY O L'ESSÈNCIA DEL CIRC CLÀSSIC

Louise Raluy és la tercera generació d'artistes
circenses formats al Circ Raluy. Ara, està al
capdavant del Circ Raluy Legacy, que recala
aquests dies a Benicarló per traslladar els
espectadors a un món màgic de circ clàssic. I
compartir amb ells l'ambient d'una família
conformada per uns cinquanta membres que han
sabut conservar els seus carruatges de principis del
segle XX, en els quals viuen durant la gira que els
porta al voltant del món. La major part d'ells han
crescut en el circ. “Anem al col·le quinze dies en
cada poble o ciutat en el qual estem. Allí estudiem i
ens donen un certificat que, a final de curs es
presenta al costat dels exàmens en el col·legi base
en el qual has sigut matriculat”, explica Louise. En
les seues hores lliures “els xiquets, en comptes de
jugar al futbol o a altres jocs, es dediquen a
aprendre disciplines circenses, que es transmeten
de pares a fills: una mica de ballet, malabars, etc.”.
serà després amb el temps quan es decidisca a què
es va a dedicar cadascun, depenent de les seues
habilitats. 

“Viure en el circ és tota una filosofia de vida”, reconeix
Louise. De fet, el Raluy Legacy “som el circ que més ha
viatjat del món, recorrent els cinc continents i mantenint-
nos com l'últim circ que conserva aqueixa essència
circense viatgera”. Per a ella, els seus companys de
treball són “com un bloc de veïns conformat per quinze
nacionalitats diferents. Jo tinc la meua casa però a ella
vaig de vacances dos o tres dies al mes. No he viscut
en ella més de tres mesos seguits”, reconeix. Per contra
“tinc el privilegi d'estar viatjant tot l'any, cosa que uns
altres només poden fer una vegada a l'any amb molt
esforç, o no cap”. 

Louise reconeix que del circ “es viu bé, encara que
ens posen moltes dificultats. La burocràcia en cada
ajuntament al que anem és eterna. A més, sempre
estem batallant amb les companyies elèctriques o de
l'aigua”. En aquests moments, “vivim una bona època,
després d'haver estat mal considerats algun temps”. I
en aquesta línia, mantenen un espectacle “en el qual
combinem l'estètica de principis de segle XX amb la
modernitat, amb un aire avantguardista i renovat de
l'espectacle que oferim”. Aquest Nadal, estaran més
d'un mes a València, però de moment segueixen
despertant l'admiració a tot el que s'acosta a visitar-los
al museu ambulant que han instal·lat a Benicarló.

text i foto NATÀLIA�SANZ

El primer premi del XIX
Certamen de Fotografia Ciutat de
Benicarló ha estat per a la
fotografia ‘Reflex’, de Montserrat
Ferré Huguet. Aquesta obra,
juntament amb la resta de les 39
seleccionades pel jurat es
podran visitar al Mucbe.

El jurat del XIX Certamen de
Fotografia Ciutat de Benicarló, que
enguany tenia com a lema Centre
històric de Benicarló i carrers de la
Volta, ha atorgat el primer premi a
la fotografia ‘Reflex’, de Montserrat
Ferré Huguet. El segon premi ha
estat per a Pilar Julián Bielsa, per la
fotografia ‘Racó Singular’, mentre
que el tercer premi l'han atorgat a Fernando Roldán
Vinuesa per la fotografia titulada ‘Vistes a la presó’.

Donada la gran quantitat de fotografies presentades
al concurs, el jurat n'ha seleccionat un total de 45 que
seran les que s'exposaran al Mucbe.

XIX CERTAMEN DE FOTOGRAFIA CIUTAT DE BENICARLÓ

text AB

La regidora de Benestar Social, Marta Escudero,
ha donat la benvinguda a les més de 30 persones
que han començat avui el curs sobre intervenció
intercultural que, al llarg de cinc sessions, treballarà

per incrementar les habilitats personals i
professionals dels participants per tal d'ajudar-los a
comprendre millor la situació de les persones
d'origen estranger. Una nova aposta de
l'Ajuntament per la integració i per la convivència en
una societat culturalment tan diversa com la
benicarlanda.

CURS SOBRE INTERVENCIÓ INTERCULTURAL

text AB
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LOCAL OPINIÓ

La indissoluble unitat d’Espanya i els
privilegis de les oligarquies -econòmiques i
polítiques- grinyolen. Els hereus del franquisme
–i ho dic en un sentit sociològic- estan molt
nerviosos perquè comencen a ensumar que els
seus privilegis trontollen. La còmoda alternança
en el poder entre el PSOE i el PP –i amb uns
Ciudadanos delerosos de poder compartir una
part del pastís dels privilegis- despleguen sense
cap mena de mania tota la força  –judicial,
policial, bancària,  mediàtica...- d’un Estat que
grinyola  per esborrar a cops de porra, de
sentència o d’insult als qui tenen la gosadia, la
impertinència, el  mal gust de qüestionar la seva
còmoda –diguem-ne que luxosa i tranquil·la-
vida com a gestors i garants del poder, un poder
que volen etern i ben unit –ben lligat i relligat- en
el seu destí que volen universal. 

Però aquest Estat espanyol diguem-ne que
democràtic –com una fera que se sent acorralada,
amenaçada- actua sense contemplacions i deixa
marques inesborrables –milers i milers de persones
no les oblidarem mai- que generen ràbia,
indignació, impotència davant la brutalitat de la
injustícia i, sobretot, ganes de seguir lluitant fins on
calgui per la dignitat i els drets fonamentals de
tothom. Avui, no ens enganyem, la violència d’un
Estat que ensenya la seva pitjor cara, no té com a
objectiu  únic  acabar de forma radical amb
l’independentisme catal à sinó que vol convertir
aquest moviment amb un exemple d’allò que no
s’ha de fer, com un avís per navegants que vulguin
tirar endavant a qualsevol racó de l’Estat espanyol
posicions polítiques que puguin perjudicar els
interessos dels qui, des de fa molts anys, viuen ben
feliços en la seva còmoda vida com a elits
extractives. Compte, doncs, i que tothom ho tingui
ben clar: qui tingui la mala pensada de qüestionar la
comoditat –i la seva indiscutible veritat, també
indissoluble, ben unida cap a una dimensió
universal-  dels senyors del PSOE i del PP -sempre
que facin un raconet als seus amics de
Ciudadanos- que ho tingui ben clar: la policia està
ben a punt de repartir llenya i els tribunals  -
perfectament independents, és clar, perquè la
separació de poders és un fet essencial i definidor
del sistema democràtic espanyol- ja tenen a punt
els fiscals generals i les jutgesses de la Audiencia
nacional amb els redactats acusatoris i inculpatoris
ja escrits. Les regles del joc del seu estat de dret
són aquestes i punt. 

Però encara hi ha moltes altres coses que
grinyolen. La llista podria ser ben llarga però en
quedo amb un parell, una de caràcter més
conceptual i una de més estrictament política. En
primer lloc, doncs, la qüestió conceptual que
grinyola estrepitosament la genera la persistent
negativa dels nacionalistes espanyols –siguin del
partit que siguin de la tríada patriòtica que defensa
l’essència inquebrantable de la sagrada unitat
d’Espanya- de considerar els presos com apresos
polítics. Si ens mirem els fets, més enllà del
posicionament personal de cadascú, sembla d’una
evidència absoluta que els deu detinguts –els dos
portaveus de les entitats i els vuit consellers i
conselleres de la Generalitat catalana- són avui a la
presó per haver comès el delicte de defensar unes
idees polítiques i d’intentar dur a la pràctica
aquestes idees. El seu, diguem-ne delicte, és
senzillament i clarament polític. No han comès cap
assassinat, no han comès cap robatori, no han
conduït sota els efectes de l’alcohol... Si allò que
han comès es pot considerar delicte –ara deixem de
banda aquest debat- sens dubte es tracta d’un
delicte polític. Fa una certa pena sentir alguns
responsables del PSC, per exemple, negant
frontalment que siguin presos polítics. Potser és
que tenen una mica de ,mala consciència? Potser
és que els queda encara una petita escletxa
–després de manifestar-se ben de bracet amb
l’extremà dreta pels carrers de Barcelona, després
d’haver animat i justificat la repressió del dia 1
d’octubre- després d’haver animat i compartit amb
entusiasme  la posada en marxa del 155- de
consciència democràtica? Suposo que, en el fons,
com estan fent amb tantes coses, la seva estratègia
és la de la repetició –com un mantra inesgotable- de
certes frases, de certes idees, per si algú se les
acaba creient per simple cansament.

I la segona perplexitat que provoca uns grinyols
ben sorollosos és el fet de constatar que hi ha una
bona part del govern català a la presó i una altra
part a l’exili pel simple fet d’haver complert amb allò
que havien promès en els seus programes
electorals. Sembla ben clar que a l’Espanya del PP,
del PSOE i de Ciudadanos es castiga amb penes
de presó els qui senzillament compleixen el seu
deure, els qui volen tenir paraula i fer allò que han
promès. Fer política de veritat i complir amb allò que
s’ha promès és massa perillós per les elits
extractives que governen, dirigeixen i apuntalen
aquest Estat espanyol. 

Massa coses grinyolen
I des d’aquí sumo la meva veu al clam d’un poble

per demanar la llibertat dels presos polítics.

QUAN TOT GRINYOLA

text  JOAN HERAS

Fronteres
LA ROTONDA DE LA CV-135 COMENÇARÀ A CONSTRUIR-SE EL 2018

El projecte de la rotonda de l'encreuament entre
l'antiga N-340 i la CV-135 (carretera de Càlig) ja està
finalitzat. Les obres començaran dins del primer
semestre del pròxim any i donaran solució a la
problemàtica de trànsit que es genera a la zona.

L'alcaldessa de Benicarló, Xaro Miralles, es va reunir
ahir amb el subdirector general de Mobilitat, Josep Llin,
per tal de conéixer la versió final del projecte de la
rotonda entre la N-340a i la CV-135, una inversió que
des de la Generalitat es considera prioritària, i per això
l'executaran al llarg del primer semestre del 2018.

En concret, tal i com es pot veure en la versió
definitiva del projecte, a més de la rotonda també es
construiran voreres i passos per a vianants (un a cada
encreuament de la rotonda). Pel que fa al pas subterrani
ja existent, es mantindrà, però s'habilitarà
exclusivament per a transeünts i bicicletes.

Miralles s'ha mostrat molt satisfeta amb la notícia i ha
afirmat que «aquesta actuació donarà solució a la
reivindicació històrica de l'Ajuntament per resoldre el
conflicte del trànsit d'aquest encreuament». A més,

l'alcaldessa ha afegit que el projecte de la nova rotonda
«encaixa perfectament amb el projecte de convertir la
N-340a en un bulevard».

text  AB
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ESPORTS EL TEMA

de Benicarló i Vinaròs han unit esforços en el seu
compromís per a garantir la sostenibilitat dels municipis,
un fet realment històric perquè fins al moment no
estaven acostumats a col·laborar», ha assegurat
l'alcaldessa de Benicarló.L'alcalde de Vinaròs va
recordar que “la UE ha marcat unes pautes amb una
gestió molt rigorosa”, la qual cosa ha suposat “un repte”
per als consistoris beneficiaris. El que es fica en marxa
amb la signatura del conveni “és el punt de partida de la
segona fase, que és el que la gent veurà. Es tracta de
donar resposta i ficar les bases de les ciutats del segle
XXI. Pla va afegir que serà «un repte important però
sens dubte apassionant, ja que gràcies a la recepció i
gestió d'aquests 10 milions d'euros de finançament,
podrem adaptar les nostres poblacions a les principals
demandes la societat actual: un desenvolupament urbà
sostenible, municipis adequats per a persones amb
mobilitat reduïda i que puguen oferir una millor qualitat
de vida per a la gent gran», entre altres aspectes d'una
estratègia conjunta en què Vinaròs i Benicarló ja han
començat a treballar i que busca establir les bases de
futur de les dues localitats.

UN PROCÉS COMPLICAT

Miralles va explicar que “al llarg de l'últim any hem
realitzat tota la burocràcia necessària” perquè els fons
comencen a materialitzar-se. Per a açò, és necessària
la creació d'“òrgans de gestió, com un consell rector, la
secretaria tècnica, etc”. L'alcaldessa de Benicarló va
explicar que “al gener s'engegarà l'oficina, es
contractarà personal i hi haurà una empresa que ens
ajudarà a gestionar-ho”. Tots dos alcaldes van coincidir
a assenyalar que “no és un procés senzill per a
ajuntaments xicotets com els nostres”. Enric Pla es va
atrevir fins i tot a assegurar que “és un fet sense
precedents, per primera vegada una quantitat tan
important s'inverteix en els nostres municipis”. 

La materialització de les inversions suposarà també
“que totes les propostes passen pel filtre del procés de
participació ciutadana”, una cosa que va valorar molt
positivament la UE. Així, es convidarà a les diferents
associacions ciutadanes a formar part d'aqueixa taula
que realitzarà les seues peticions. Després es passarà
a l'“òrgan conformat per tècnics, que serà qui aprove de
forma definitiva les propostes “com a garants de
qualitat”.

EL QUE DIU L’UE

La nova formulació de la Política de Cohesió de la
Unió Europea per al període 2014-2020 té com a
objectiu contribuir al compliment dels objectius que, en
el marc de l'Estratègia Europa 2020, la Unió ha fixat a
l'àmbit del creixement i l'ocupació, el canvi climàtic, la

dependència energètica i la inclusió social. Aquests
objectius es resumeixen en el subtítol de la pròpia
Estratègia: "Una estratègia per a un creixement
intel·ligent, sostenible i integrador".

Els Ajuntaments de Benicarló i Vinaròs, en el seu
compromís per vetllar i garantir la sostenibilitat dels
seus municipis, han unit els seus esforços per a
elaborar una Estratègia conjunta de Desenvolupament
Urbà Sostenible i Integrat, la qual ha sigut resultat de la
participació activa dels ciutadans, que ha permès definir
que actuacions dur a terme en diferents àmbits.

L'Estratègia està cofinançada en un 50% pel Fons
Europeu de Desenvolupament Regional (FEDER), dins
del Programa Operatiu de Creixement Sostenible 2014-
2020. L'import total d'actuacions a executar en el marc
d'esta Estratègia ascendeix finalment a 20.000.000
euros, dels quals 10.000.000 euros provenen del dit
fons comunitari.

El 4% del pressupost (800.000€) correspon a la
Gestió, i inclou, entre unes altres, les despeses
corresponents a la contractació externa d'un equip de
suport a l'Entitat Local, despeses de personal propis
implicats en la gestió, despeses de desplaçaments
necessaris per a la gestió i seguiment de l'Estratègia
com a assistència a comitès de seguiment, reunions
tècniques etc.Igualment, formació del personal implicat
en la gestió i control de la despesa, sistemes
informatitzats per a la gestió etc. D'altra banda, es
destinarà un 0,3% del pressupost (60.000) a despeses
de Comunicació, que inclou activitats orientades a
facilitar la informació a la població beneficiària potencial,
a la opinió publica, als interlocutors econòmics i socials
i a altres grups de interès de les intervencions en el
marc del Programa Operatiu i l'estratègia de
desenvolupament urbà sostenible i integrat
seleccionada. Es contemplen totes les actuacions de
divulgació i en tot tipus de suports, com a seminaris,
jornades, taules redones i trobades per a l'intercanvi
d'experiències, així com a conferències i congressos;
també les publicacions, suports informàtics i informes
sobre aquesta matèria, les campanyes publicitàries i
l'engegada i l'ús de canals permanents o transitoris de
informació que mostren una visió real i actualitzada dels
àmbits de actuació del programa operatiu i l'estratègia
de desenvolupament urbà sostenible i integrat
seleccionada. Igualment, podran incloure's accions de
sensibilització als òrgans gestors en matèria d'igualtat
d'oportunitats.

ve de la pàgina anterior

Els resultats obtinguts pels equips del Club
Bàsquet Benicarló no van ser molt positius,
començant per la dura derrota encaixada per l'equip
de Primera Divisió Nacional, la primera de la
temporada, abans del partit de rivalitat comarcal
que es jugarà diumenge que ve a les 17.30 hores.

Sènior Primera Divisió Nacional

CB TAVERNES BLANQUES 91, 
CB BENICARLÓ 71
Partit contra un gran rival amb molt bona defensa i

bon joc col·lectiu. Els benicarlandos no van tenir un bon
dia, i açò, davant grans equips, si no estàs bé, es tenen
poques opcions.Després d'un mal inici en el qual van
encaixar un parcial de 28-12, en el primer quart, van
reaccionar en el segon amb un parcial de 14-22, més
per l'actitud que per bon joc, arribant al descans vuit a
baix, 42-34.Amb un parcial de 2-10 s'inicià el tercer
quart, aconseguint empatar el partit a 44 punts, però un
parcial del Tabernes 17-1 en quatre minuts va deixar el
marcador en 61-45 i va acabar de trencar el
partit.L'equip no es va rendir, va seguir intentat competir
fins al final, però la qualitat del rival, els baixos
percentatges de tir (0/12 triples), mal control del rebot
defensiu i una defensa poc efectiva (sols els van
assenyalar 13 faltes personals) de l'habitual, va impedir
poder arribar a competir el final del partit.Diumenge que
ve derbi contra el CB Vinaròs, a les 17:30 a Benicarló.

Sènior Preferent

C.B.BENICARLÓ B 73, 
BASQUET ALCASSER B 75
Partit molt igualat de principi a fi amb emoció i

alternances en el marcador. Als jugadors locals els faltà
intensitat, concentració en els minuts decisius,
desencert en tirs lliures (sols 11 de 21 anotats) i en els
rebots finals. Tot acompanyat d'una diferència en tirs de
tres, 5 per 9 va fer no poder guanyar el partit.Ratxa
negativa de dos partits perduts en els últims minuts, que
els ha d'ajudar per a treballar, millorar i donar la volta als
resultats negatius. Felicitar el bon partit realitzat pels
juniors, Pau Cues i Carlos Avila, que van completar la
plantilla.

Junior Preferent
C.B.BENICARLÓ 61, 
C.B.ESCOLÀPIES 77
Primera derrota de la temporada davant Escolàpies,

clar favorit a quedar primer al final de la lliga. El primer
quart va començar amb molta intensitat pels dos equips
i marcat per les defenses de tots dos conjunts. Els
valencians estrenyien però es responia amb caràcter i
canastres de molt valor. A la mitja part sols sis a baix

davant un equip que, perfectament, podria competir en
una categoria superior. La segona part va seguir amb la
mateixa tònica, marcada per les defenses i l'encert
exterior valencià. Els locals ho intentaven però no
aconseguien liquidar el partit, seguien vius, arribant a
estar a sis punts mancant 3 minuts. Després, diversos
tirs lliures fallats i els triples dels col·legials van fer la
resta. Malgrat la derrota, molt bona imatge del conjunt
cadufero.Cadet B Nivell 3

BASQUET ALMASSORA 53, 
C.B.BENICARLÓ B 80
Millor partit jugat fins al moment pels xics amb

intensitat, concentració, agressivitat i
companyerisme.Fluixa eixida en el primer quart amb
poc ritme i molt desencert tant en atac com en tirs lliures
(6/8), acabant 12-13. En el segon van estrènyer
l'accelerador i van començar a trenar jugades, eixir al
contraatac ficant cistelles ràpides i fàcils, arribant amb
el marcador de 19-26 al descans.Tercer quart de
transició amb distraccions i desajustaments defensius
que es va tancar amb el resultat de 44-53. Va ser en
l'última cambra quan es van ajustar els petits errors
defensius i incrementant la intensitat es va arribar al
final amb 53-80. En aquest quart, es va poder observar
que l'equip rival va acusar el cansament acumulat per
l'agressiva defensa benicarlanda. En conclusió cal
continuar treballant per a seguir creixent com a equip i
com a jugadors i millorar en tirs lliures, l'etern taló
d'Aquil·les històric de tots els equips benicarlandos.

Altres resultats
Moyex EB Vila·real 53, Infantil masculí A 68
Tau Castelló 54, Infantil masculí B 48
Infantil femení 14, Covalca Vila·real BC 54
Aleví B 58, CB Borriana 16

JORNADA POC POSITIVA DELS EQUIPS DEL CLUB BÀSQUET BENICARLÓ

text VICENT�FERRER�fotos CB�BENICARLÓ

L'import total d'actuacions a
executar en el marc d'esta Estratègia
ascendeix finalment a 20.000.000
euros, dels quals 10.000.000 euros
provenen del dit fons comunitari.
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EL TEMA ESPORTS

Benicarló i Vinaròs iniciaran enguany les obres
subvencionades pels plans EDUSI. Així ho han
anunciat els alcaldes de tots dos municipis, Xaro
Miralles i Enric Plà, durant la signatura del conveni
que es va realitzar a Benicarló. 

Es tracta d'un pas necessari per a poder
implementar i gestionar l'Estratègia de
Desenvolupament Urbà Sostenible i Integrat (EDUSI).
El conveni permetrà posar en funcionament l'oficina de
gestió de fons europeus. Tots dos municipis van rebre,
gràcies a l'estratègia presentada de forma conjunta, 20
milions d'euros que seran finançats al 50% entre la
Unió Europea i els dos municipis. En concret, el
conveni especifica quins han de ser els òrgans per a la
implementació de l'estratègia, que s'han de crear
adaptant-se a la normativa: un consell rector, una
secretaria tècnica, una comissió tècnica, uns grups de
treball, una comissió de gestió d'economia i hisenda i
un grup de suport local.En el cas de Benicarló, que
serà la seu de l'oficina central, els fons es destinaran
“a la primera fase de les obres de la Casa de Donya
Fidencia”, situada en el centre de la població i que es

destinarà a centre cívic. La inversió en la millora de
l'eficiència energètica, el desenvolupament del Pla
especial del casc antic o la creació de l'administració
electrònica, són algunes de les inversions previstes
pel municipi amb aquests fons. Vinaròs, per la seua
banda, té obert el termini de consulta “a les diferents
parts” amb el que s'han obtingut “algunes accions
predefinides”, com la conversió a sentit únic dels vials
de la costa nord i costa sud. De forma conjunta, els
dos municipis desenvoluparan una Via Verda que
servirà per a connectar-los per la façana marítima. A
més, destinaran quantitats importants “ a la
rehabilitació de barris degradats i a l'adaptació de la
ciutat per a les persones majors i amb mobilitat
reduïda”. 

PARTICIPACIÓ CONJUNTA I CIUDATANA

Segons ha afirmat Miralles, «l'estratègia és el
resultat de la participació activa dels ciutadans dels
dos municipis i defineix quines actuacions es duran a
terme en els diferents àmbits». A més, l'alcaldessa ha
recordat que «el motiu d'elaborar l'estratègia d'àrea
urbana entre els dos municipis és perquè tenim una
problemàtica comuna i també unes actuacions que
poden beneficiar als dos municipis». «Els ajuntaments

ARRIBA L'EDUSI
(Estratègia de Desenvolupament Urbà Sostenible)

CAP A LA CIUTAT DEL SEGLE XXI

textREDACCIÓ

Enhorabona als nostres 4 conjunts,
Mabel, del nivell federació que es van
proclamar la setmana passada a l'Alcora
campions provincials en les seues
respectives categories. 

Els desitgem molta sort als nostres conjunts
prebenjamins, benjamins, alevins i cadet, que
el pròxim 19 de novembre, disputaran a
Alacant la fase autonòmica. Felicitats a les
gimnastes i a les seues entrenadores Manola,
Cristina, Blanca i Patri.

EL MABEL, ALTRA VOLTA
CAMPIÓ PROVINCIAL

text i foto A. SAURA

Diumenge passat es va disputar una nova prova
de Ciclocròs a Bunyol, en la qual el benicarlando
José Julián Balaguer, del Club Ciclista Deportes
Balaguer, va aconseguir la segona posició. 

Tot això després de batallar durant tota la prova per
aqueixa posició amb un altre ciclista, en un circuit molt
tècnic però alhora exigent físicament, per açò va haver-
hi bastants diferències de temps entre els ciclistes.La
pròxima prova es disputarà a Alzira.

EL BENICARLANDO BALAGUER SEGON EN EL CICLOCRÒS DE BUNYOL

text VICENT�FERRER foto CC�DEPORTES�BALAGUER
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Les seré franco (y ustedes ya me entienden,
claro). Esta es la última semana que me rebajo a
escribir en este panfleto. No puedo con ustedes. 

Profunda reflexión. En una ocasión, de joven, estuve
en los sanfermines. Vi y bebí muchas cosas, pero sobre
todo quedé fuertemente impresionado por una
expresión que profería al unísono todo el público de la
plaza de toros cuando algún mozo era dramáticamente
cogido por una vaquilla: «¡Eso te pasa, por hijo de puta;
eso te pasa, por hijo de puta!» Pues así estoy yo, esto
me pasa por golfo y mantenido. Por ser un golfo y un
mantenido sustituyo por última vez -por última vez- al
panca consentido de Vicente Tadeo. Si su apuesta y
devota madre me obligara de nuevo a pasar por este
sacrificio de convertirme en gacetillero de un equipo de
regional, sería capaz incluso de buscarme un trabajo.
Bueno, si conviniera o conviniese y siempre en el marco
constitucional que nos hemos dado totdos los
españoles, con el tan emblemático como práctico y a la
vez acertado artículo 155 del Código de Circulación, y
aunque fuera solo por no haber de ponerme a buscar
trabajo..., quién sabe. 

Mi decencia está por encima de toda duda y
precisamente porque yo, como buen español, cuando
me pongo me pongo, traté de investigar algunos datos
del club de fútbol ese que hay aquí en este pueblucho
de catetos. Directamente dirigí mis pasos (en el fondo
soy un romántico) a la Wikipedia o algo así. ¿Cuál no
fue mi sorpresa al comprobar que el Club Deportivo

Benicarló utiliza una indumentaria similar a la de la
Selección Española de Fútbol? Esto es intolerable. ¡Qué
afrenta! ¿Cómo osan ultrajar los sagrados colores de
nuestra roja (con perdón)? Fiscal Masca, jueza
Lalmendra, métanlos a todos en la cárcel. Sin fianza.
Como España solo puede ir vestido España, ¡qué coño,
coño! Por culpa de todos estos que se creen con
derecho a mancillar todos los símbolos patrios vamos
como vamos. ¡España se rompe!, ¡España se hunde!,
¡Arriba España! ¡Coño otra vez! 

Se ve que el Benicarló ese volvió a jugar contra un
equipo de Val de Ucsó, pero no contra el mismo que
semana passada. No sé si me explico. Se comprende
que en Val de Ucsó hay dos equipos y uno es el bueno
(el que ganó aquí) y otro es el malo (el que perdió allá).
Seguro que los primeros son dignos émulos de las
virtudes que representaba don Silvestre Segarra,
abastecedor del calzado del Ejército Español durante la
gloriosa regencia del Generalísimo. Los otros, también
seguro, deben ser una cuadrilla de iluminados
seguidores de quien muchos, demasiados, años fue
alcalde comunista (¡beghs!) y seguidor de Santiago
Carrillo de Paracuellos, un tal Vicente Zaragoza. 

En el campo de Las Muelitas el Club Deportivo
Benicarló se impuso por un contundentísimo 0 a 3. Este
resultado deja bien a las claras quién dominó el partido.
Ahora el Benicarló ha salido de situación de descenso.
¡Adelante, Benicarló! ¿Y a mí qué más me da?

El próximo domingo visitará este pueblo, a las 16.30
horas, el Alcora, de la bella población del mismo
nombre. 

¡Hasta nunca!

A MODO DE DESPEDIDA

text  

CARLOS MAR˝A DE MUCHOS SANTOS DE ARELLANO Y RAM˝REZ
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EDUSI

Un altre nom estrany amb el qual ens haurem de
familiaritzar: l’EDUSI. Sembla que això de l’EDUSI és una
mena de "Plan Marshall" que portarà a Benicarló i a Vinaròs
unes inversions que poden quantificar-se en xifres molt
importants. Tots esperem que les somiades infraestructures
és portaran a terme molt prompte i tanmateix no ens passe
com tantes altres vegades, que ens han promés baixar-nos
el cel i ens hem hagut de conformar amb quatre nyaps a la
terra. Una altra conseqüència de tot aquest conte és que
Benicarló i Vinaròs s'han tornat amics. Per descomptat,
aquesta expressió, amb l’humor que representa la portada
d’aquesta setmana. I és que sempre hem estat amics i

veïns, inclús els vam regalar un arbre anomenat
"Bertomeu". Bé, deixant de banda l’humor, que de tant en
tant trenca la monotonia, arriba la segona part de tot plegat,
¿ens hem presentat junts a la convocatòria dels fons només
per a tindre més opcions o de veritat farem projectes que
ens ajuden a treballar junts com a dos pobles veïns amb
finalitats comunes?

Esperem que no només siga un acord puntual davant la
circumstància de l'obtenció d'aquesta subvenció i que ens
adonem, per fi, que junts possiblement arribaríem més lluny
a totes les instàncies.
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Carxofa: als ajuntaments de Benicarló i Vinaròs, que han sabut deixar de banda les
típiques diferències entre municipis veïns i han aconseguit anar junts per aconseguir fons
europeus , el projecte EDUSI, per a benefici de tos dos municipis. Enhorabona!

Panissola: A la RENFE, per tractar-nos, a tota la gent del Maestrat com si fossem una
colla de borregos. Ja tenim clar que estem al cul del país, però això no lleva que tinguem la
nostra dignitat i que sapiguem denunciar els atropellaments d'aquest ens estatal. Si la gent
no hagués, altra volta, començat a alçar la veu, protestant pel tracte indigne que rebem,
encara ara estaríem perquè ficaren més vagons als dos regionals escagarrancits que ens
arriben a les nostres estacions.  Sabien que estaven donant un mal servei però fins que no
s'ha protestat efusivament no han fet res. Pocavergonyes!

CARXOFA i PANISSOLA

El cap de setmana del 3-4 de Novembre, a la
piscina municipal de Benicarló, varen començar les
competicions de la temporada amb la disputa del
primer control provincial. Participaren 120 nedadors
de 7 clubs de la província de Castelló i un nedador
d’un club de fora, el benicarlando Dídac Saura, que,
per raons d’estudis, entrena i competeix pel CN
Lleida. 

Dirigits per Miryam Martínez, el Club Natació
Benicarló va presentar un equip format per 20 nedadors:
Júlia Barrachina, Marina Segura, Ester Segura, Maria
García, Clàudia Barrachina, Laura Jiménez, Gemma
Rillo, Blanca Pérez, Sara Troncho, Laura Verge, Clara
Salvador, Carlos Fuente, David García, Alberto Añó,

Sergi Saura, Òscar García, Raul Carbó, Miguel Piñana,
Dylan Villanueva i Maria Ginesta. 

Al primer test de la temporada va haver resultats molt
dispars, amb nedadors que encara estan lluny de la
seua millor forma, com alguns il·lustres veterans i
d’altres, que ja apunten bons detalls.

Va haver 5 victòries benicarlandes, que pogueren ser
6, si no hagués estat per una rigorosa desqualificació de
la nedadora Júlia Barrachina, que s’havia imposat a les
rivals en uns bons 200 estils.

Els guanyadors de l’equip benicarlando foren:
l’esmentada Júlia Barrachina, que va vèncer als 200
lliures i als 100 esquena; la seua germana, Clàudia
Barrachina, que va guanyar els 100 estils; Laura
Jiménez, que ho va fer als 100 lliures i David García,
que va ser primer als 200 estils.

COMENCEN LES COMPETICIONS A BENICARLÓ
PRIMER CONTROL PROVINCIAL A LA PISCINA MUNICIPAL

text CNB
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Cocemfe-Bamesad va desplaçar-se a Ontinyent a
disputar el V campionat de tennis taula Memorial
Javier Penalba

Van viatjar en autobús acompanyats de familiars i els
monitors de 14 esportistes que participaren en les
diferents modalitats. La participació aquest any ha
segut nombrosa albergant a diferents clubs de la
comunitat, Ontinyent, Cepivall, Adaponda, Levante,
Bamesad, Cocentaina, Algemesí.Un total de 70
esportistes, aproximadament, van participar amb un
nivell de joc admirable i una organització molt
agraïda.En la modalitat Adaptada femenina va
participar Vanesa Romero i Lluna Garcia que en la fase
de grups van jugar força be, va ser Lluna la classificada
després d'eliminar a varies jugadores perdent la
semifinal, molt disputada, obtingué un 3 lloc.En la
modalitat Habilitats ens va representar Sergi Ayza i
Cristian Santiago amb bona actuació per part dels dos,
Cristian quasi arriba a semifinals. Uns Quarts de final
amb el marcador molt ajustat 11-8,9-11,12-14.En la
modalitat de Competició Miguel Arango i Damian di
Maio es van trobar en diferents grups aquest any molt
forts de nivell i jugadors amb moltíssima experiència.
Igualment van jugar molt be encarant-se a aquestos

jugadors.En la modalitat Adaptada van jugar Cristian
Beltran, Omar Sánchez, David Ruiz, Adiran Vicente i
Gerard Martínez. Partits de molta competitivitat als
grups, podent classificar-se David Ruiz a quarts de
final.En la modalitat Down masculina ens va
representar Alvaro Urgelles, Jonatan Guardino i Eric
Llatser. Molt bona actuació dels nostres esportistes que
ens van fer gaudir de punts de molt bon nivell, arribant
a quarts de final els tres vinarossencs on van coincidir
Alvaro i Eric enfrontant-se en un matx molt igualat i
aplaudit. Alvaro Urgelles aconsegueix un segon lloc
molt treballat.Enhorabona a tots els esportistes que ens
van representar i molt agraïts als acompanyants que no
van deixar d'animar en cap moment.

V CAMPIONAT DE TENNIS TAULA MEMORIAL JAVIER PENALBA A ONTINYENT

text BENICARLOALDIA.COM


